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Benjamin Dousa (M), vice ordförande 

Elvir Kazinic (S) §§ 11-26 

Kerstin Aggefors (S) 

Staffan Svärd (S) 

Demba Bah (M)  

Beate Lindberg (MP) 

Sten Collander (M)   

Tatjana Kovacic (M)  

Kerstin Thuvfesson (M) 
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Burhan Yildiz (FP) 

 

Galina Monsalves-Leal (S) §§ 11-26 

Soma Amin (S) 
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Abdisalam Hussein (MP) 

Ahmet Music (MP) §§11-26 

Anki Erdmann (V) §§ 11-26 

Basit Choudhury (M) 

Kahin Ahmed (M) §§ 11-26 

Jean-Robert Nino (M) 

Amela de la Cruz (FP) 

Tommy Deogan (C) 

Per Jonson (KD) 

 

  

Tjänstgörande ersättare 
Estanislao Mboro (S) för Leo Ahmed (V), Galina Monsalves-Leal (S) för Elvir 

Kazinic (S) §§ 1-10. 

 Tjänstgörande ersättare 
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Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, administrativ chef Verner Stadthagen, ekon, 
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Davidsson, VO-chef Kerstin Alnervik (även §§ 1-9), VO-chef Susanne Tengberg 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds 
sammanträde torsdagen den 26 februari 2015 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: 

Kl. 20:00 

 

Plats: 

Rinkebyskolan, Rinkebystråket 53, Rinkeby 

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

 

 

§§ 2, 6, 7, 8, 9, 13, och 15  

 

Justerat den 26 februari 2015 

 

 

 

Ordföranden Mia Päärni (S)        
 
 
 
 
Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
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§ 1 

Val av justerare och dag för justering 

1. Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordföranden Benjamin 

Dousa (M) fick i uppdrag att justera dagens protokoll.  

2. Protokollet justeras den 4 mars 2015 kl. 08.00. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

29 januari 2015 justerades den 4 februari 2015. 
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§ 2 

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8a § föräldrabalken (FB) 
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§ 3 

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8a § föräldrabalken (FB) 
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§ 4  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st  
1 p föräldrabalken (FB) - UTGÅR 
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§ 5  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st  
1 p föräldrabalken (FB). 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
26 februari 2015 

Blad 8 

 

  

§ 6  

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
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§ 7  

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
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§ 8  

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
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§ 9   

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
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§ 10  

Beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i 
enskilt ärende 
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§ 11  

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Information från förvaltningen  
Ingrid Persson, enhetschef för enheten för familjehemsvård och 

familjerätt och Sofia Forsberg, projektledare, informerade om 

projektet Det tredelade föräldraskapet – stöd till föräldrar med 

placerade barn. 

 

Det tredelade föräldraskapet är ett utvecklingsprojekt som bedrivs i 

stadsdelarna Rinkeby-Kista, Skärholmen och Södermalm, med målet 

att det ska tillämpas i hela staden, om det visar goda resultat. Projektet 

är indelat i tre delar. Den första delen bestod av en förstudie som 

genomfördes under 2013 och 2014. Resultaten av förstudien 

redovisades i en rapport våren 2014. Del två av projektet, utveckling 

av verksamhet, pågår nu och förvaltningen har ansökt om att få 

fortsätta med del tre, utprovning av verksamhet. Projektet finansieras 

med lokala utvecklingsmedel som fördelas av socialförvaltningen.   

 

Syftet med projektet är att förstärka stödet till föräldrar med barn som 

placeras i familjehem. Ett av projektets mål är att minska 

sammanbrotten i placeringar. En orsak till sammanbrott kan vara att 

de biologiska föräldrarna efter en placering har svårt att förlikas med 

ett föräldraskap på avstånd och sin förändrade föräldraroll. Forskning 

visar att sammanbrott och eventuella omplaceringar är en riskfaktor 

för barnet. Ett annat mål är att underlätta återförening med 

föräldrarna, i de fall där det är förenligt med barnets bästa.  

 

Förstudien redovisar aktuell lagstiftning, aktuell forskning, statistik 

från de tre medverkande stadsdelarna, goda exempel på stöd till 

föräldrar med placerade barn såväl nationellt som internationellt samt 

den stora intervjustudie som riktade sig till föräldrar, barn, familjehem 

och handläggare. Många av barnen uttryckte att de känner stark oro 

för föräldrarna efter att de placerats i jour/familjehem. Föräldrarna 

beskrev att de befann sig i kris och att de behövde en form av lots som 

kan följa dem och ge stöd genom hela processen. Också 

familjehemmen uttryckte behov av mer stöd för föräldern. En viktig 

slutsats av förstudien är att individuellt stöd till föräldrarna behöver 

sättas in tidigt i processen. Tidigt stöd kan bidra till att minska 

barnens oro för föräldrarna och därmed bidra till att barnet lättare 

etablerar sig i familjehemmmet.  

 

Under del två av projektet har två föräldrastödsinsatser utvecklats. 

Den ena är en insats i form av individuellt stöd, som går under namnet 

Stella. Stella riktar sig till alla föräldrar till barn i åldrarna 0-12 år som 
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har placerats, eller ska placeras i familjehem. Föräldrarna erbjuds en 

egen stödperson och syftet är att stärka samarbetet med socialtjänsten 

och familjehemmet i frågor som rör barnet. Den andra är en 

gruppverksamhet som kallas Mamma trots allt och som riktar sig 

särskilt till föräldrar med kognitiva svårigheter.  

 

Frågor från nämnden 

 Fråga: Mia Päärni (S) frågade vad förvaltningen gör för att 

komma till rätta med nedskräpningen i stadsdelsområdet, 

framför allt i Kista. Mia har fått frågor från allmänheten om 

detta.  

 

Svar:  
- Gunnar Hörnfeldt, avdelningschef för lokal- miljö- och IT-

avdelningen, svarade att förvaltningen är medveten om att det 

finns stora problem med nedskräpning i centrala Kista, särskilt 

i anslutning till gallerian, vid Kista gård och Kista alléväg.  

- Verner Stadthagen, administrativ chef för 

stadsdelsförvaltningen, svarade att förvaltningen deltar i en 

arbetsgrupp tillsammans med berörda förvaltningar inom 

staden samt vissa privata aktörer. Förvaltningen kommer 

presentera mer om gruppens arbete för nämndens presidium på 

nästa presidiemöte.  

 

 Fråga: Kerstin Aggefors frågade vad som görs åt 

nedskräpningen vid en parkeringsplats i närheten av Knutby 

bollplan i Rinkeby.  

 

Svar: 

- Gunnar Hörnfeldt svarade att det fortfarande är oklart om det 

är trafikkontoret eller idrottsförvaltningen som ansvarar för 

parkeringen. En hel del skräp har avlägsnats sedan frågan var 

uppe i höstas, men det finns fortfarande skräp kvar runt om 

parkeringen. Gunnar tar reda på vem som ansvarar för att 

åtgärda detta och återkommer med information längre fram.  
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§ 12  

Förskolan Bredbyplan 34 i Rinkeby, Stolpkvarnen 1, 
Genomförandeärende 

 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner att en 6-avdelnings förskola uppförs 

på tomten Bredbyplan 34.  

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om att få genomföra projektet. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att teckna behövliga 

avtal efter ett eventuellt godkännande av kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

 

Ärendet 
Den 1 juni 2014 brann förskolan Bredbyplan 34 ner. Vid 

nämndsammanträdet den 27 november 2014 tog Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd förvaltningens förslag om planering av en ny förskola 

i stället för den brand- och vattenskadade förskolan Bredbyplan 34, 

Stolpkvarnen 1 i Rinkeby. Förvaltningen planerar att låta uppföra en 

ny förskola för 108 barn uppdelad på 6 avdelningar i två plan med 

hiss och ett tillagningskök. Projektet är för närvarande kalkylerat till 

en beräknad kostnad av 44,6 mnkr.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2015.  

Dnr 2.6.-596-2014. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 13  

Förtida uppsägning av hyresavtal för gruppboende i 
Rinkeby 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar om tidigarelagd uppsägning av 

hyresavtal för ett gruppboende vid Rinkebyplan 6.  

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

tidigarelägger uppsägning av hyresavtal med AB Familjebostäder för 

gruppboendet med åtta lägenheter på Rinkebyplan 6. Gruppboendet är 

beläget på bottenplanet i huset. Arbetsmiljön, såväl som boendemiljön, 

är inte fullgod. De boende och personal känner sig otrygga då obehöriga 

rör sig i hus 6. Under år 2014 har därför boendet successivt tömts och 

samtliga äldre har flyttat till gruppboenden på Rinkebyplan 4.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2015.  

Dnr 2.6.-021-2015.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 14  

BMX-ramper på Ärvingefältet 

Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget. 

 
Ärendet 
Ett medborgarförslag om att bygga BMX-ramper i Ärvingeområdet 

inkom till förvaltningen den 16 juni 2014.  Förvaltningen har utrett 

möjligheten att bygga ramper för BMX-cyklar i Ärvingeområdet. Det 

har visat sig att sådana ramper kräver stora ytor. Det mesta av den 

obebyggda marken i Ärvinge ligger i kulturreservatet. Trafikkontoret, 

som är ansvarig för kulturreservatet, uppger att en BMX-bana inte är 

förenlig med natur- och kulturvärdena i reservatet. De ytor för fritid 

och lek som finns i övrigt i Ärvingeområdet är bebyggda med bland 

annat skateboardramper. Förvaltningen konstaterar att det inte finns 

någon yta i Ärvingeområdet där en BMX-anläggning får plats. 

Förvaltningen konstaterar också att det inte finns någon kommunal 

BMX-bana i Stockholms stad. Under 2015 ska idrottsförvaltningen ta 

fram en investeringsplan för att utveckla spontanidrottsytorna i staden. 

Inom ramen för den planen kan BMX-ramper komma att rymmas.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2015.  

Dnr 1.2.4.-379-2014.  

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 15  

Gångplan för Stockholm 

Beslut 
1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Förslaget till gångplan för Stockholm utgår från stadens 

framkomlighetsstrategi (trafikstrategi). Syftet med gångplanen är att 

fler ska välja att gå och därmed bidra till förhöjd kapacitet i 

transportsystemet och bättre hälsa. En handlingsplan med nio åtgärder 

som ska genomföras till år 2020 presenteras. Stadsdelsförvaltningen 

anser att förslagen i gångplanen kan bidra till att fler väljer att gå, 

vilket är bra ur både miljö- och folkhälsoperspektiv. Förvaltningen är 

särskilt positiv till att delar av sträckan Spånga – Kista – Helenelund 

kan komma att ingå i ett pilotprojekt för att förbättra gångvänligheten. 

Projektet innebär t.ex. att bredda gångytor och förbättra belysning. 

Förvaltningen framhåller vikten av att sträckan blir trygg, tillgänglig 

för alla och förses med tillgänglighetsanpassade bänkar för 

återhämtning.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2015. 

Dnr 1.5.3.-689-2014. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Vi glädjs åt att Rinkeby-Kista eventuellt blir uttaget som pilotprojekt 

för denna satsning. Det är allt fler människor som väljer att gå och 

cykla istället för att ta bilen, och det är en trend stadsdelen måste 

bejaka. Går vi mer, och dessutom som rekreation, mår vi också bättre.  

 

I ärendet skulle vi vilja understryka och lägga till några delar vi tycker 

är viktiga att de kommer med i remissen. Många platser i vår stadsdel 

uppfattas idag som otrygga som en konsekvens av att de är dåligt 

upplysta. Belysning spelar därför ofta en större roll för ett område som 

Rinkeby-Kista. För att det ska vara trevligt att promenera och gå anser 

vi också att nolltoleransen gentemot klotter fortsätter. Vi bor i en 
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trevlig stadsdel som tyvärr kan förstöras om man inte tar hand om 

den. 

 

Järvafältet är ett av de vackraste grönområdena i hela Stockholm. 

Dessutom är det ett område man gärna gå och rör sig kring, framför 

allt om somrarna. Därför understryker vi betydelsen av levande 

gårdar, aktiviteter, kolonilotter och idrottsplaner kring fältet för att 

promenader fortsättningsvis ska vara behagliga och trygga. 
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§ 16  

Markanvisning i Kista 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Genom markanvisningsbeslut fördelar stadens exploateringsnämnd 

mark till olika intressenter inför planering av ny bebyggelse. 

Exploateringskontoret har upprättat ett markanvisningsärende som 

berör Kista (dnr E2015-00107). Ärendet kommer att behandlas på 

exploateringsnämndens sammanträde den 19 februari 2015. Ärendet 

handlar om en markanvisning för sportanläggning, hotell, kontor och 

bostäder i anslutning till det planerade bostadsområdet Kista Äng, 

mellan Torshamnsgatan och E4. Marken anvisas till företaget Sport 

Hotels of Sweden AB. Utbyggnadsförslaget omfattar ca 150 bostäder, 

hotell med 220 rum, 10 tennisbanor med utrymme för badminton, 

squash m.m. samt kontor och butiker. Bostäder, kontor och hotell 

kommer att byggas i en ca 42 våningar hög byggnad som är integrerad 

i sportanläggningen. Exploateringen kräver ny detaljplan. 

Planförslaget kommer att remitteras till Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd för synpunkter.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2015.  

Dnr 1.5.3.-073-2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m. fl. (S), ledamoten Demba Bah m. fl. (MP) 

samt tjänstgörande ersättaren Estanislao Mboro (S) anmälde ett 

gemensamt särskilt uttalande. Ledamoten Burhan Yildis (FP) anslöt 

sig till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets särskilda 

uttalande.  

 

Vi välkomnar markanvisningen för bebyggelsen i Kista. 

 

I Stockholm och i synnerhet i vårt stadsdelsområde bor en stor mängd 

ungdomar som nu eller inom en snar framtid kommer att söka sig ut 

på bostadsmarknaden. För att svara mot bl.a. de ungas behov krävs att 

det finns hyresrätter till rimliga hyror. Därför anser vi att man vid all 
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nyproduktion av bostäder måste undersöka möjligheten till upplåtelse 

också med hyresrätt. 
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§ 17  

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Skrivelse, Ett Rinkeby som duger för Alice Bah Kuhnke (MP), 

Benjamin Dousa m.fl. (M) samt Burhan Yildiz (FP). 

 
Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

Ersättaryttranden 
Ersättaren Tommy Deogan (C) samt ersättaren Per Jonson (KD) 

anmälde att om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets skrivelse.  
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§ 18  

Konferenser och utbildningar 

Ordföranden Mia Päärni (S) informerade nämnden om inkomna 

inbjudningar till följande utbildning: 

 

 Stockholms läns Äldrecentrums seminariedag Framtidens 

äldreomsorg den 13 mars 2015 i Landstingshuset, 

Hantverkargatan 45, Stockholm. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att anmäla 2+2 deltagare till seminariet.  

 

Stadsdelsnämnden godkänner att ersättning för förlorad arbetsinkomst 

och dagarvode utgår vid deltagandet. 
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§ 19  

Postlista 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 15 januari 2015 till och med 

den 11 februari 2015.  
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§ 20  

Protokoll från lokala pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Pensionärsrådets protokoll från den 23 januari 2015. 
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§ 21  

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Funktionshinderrådets protokoll från den 15 januari 2015.  
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§ 22  

Trygghet i fastigheter och utemiljö/fd Brottsförebyggande 
rådet i Rinkeby-Kista  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 
Ärendet 
Anmälan av protokoll från trygghet i fastigheter och utemiljö/fd 

brottsförebyggande rådet i Rinkeby-Kista från den 21 januari 2015. 
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§ 23 

Anmälan av delegationsbeslut 

Inga delegationsbeslut fanns att anmäla.  
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§ 24  

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
1. Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 15:07, 

Budgetförutsättningar för åren 2015-2018 

 

2. Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 15:09, 

Arbetsdomstolens dom AD 2015 nr 3. Frågor om krav på 

ekonomiskt skadestånd för tiden efter en huvudförhandling i 

domstol. Fråga om preskription för skadeståndskrav. 
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§ 25  

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
1. Protokollsutdrag från kommunfullstyrelsens sammanträde  

2015-01-28, § 26. PM: Fattiga EU-medborgare i Stockholm.  

Dokid: 17146 
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§ 26  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Sociala delegationens protokoll från den 11 februari och den  

25 februari 2015.  


